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DAGSORDEN: 

1 Fældning af 1-2 træer på Kirkegården i Gørlev  

 Det beskadigede asketræ i hjørnet af fællesgravarealet fældes. Oplyst af 
kirkeværgen, er der givet en generel tilladelse fra provstiet til fældningen. 

Gunhild henvender sig til Kofoed, Svallerup angående fældning af træet. 

2 Godkendelse af dagsorden 

 Dagsordenen godkendt. 

3 Godkendelse af referat 
- referat fra 2. april 2024 

 Referatet blev godkendt. 

4 Godkendelse af Årsbudget 2025  

 Bent havde modtaget et revideret budget, som blev uddelt på mødet, da der 
efter dagsordenens udsendelse er blevet modtaget tilbud, som prismæssigt skal 

med i budgettet.  

Det drejer sig om følgende tilbud: 

 

Tilbud på løvsuger – de tre nedenstående oplyste priser er alle excl. moms 

1. Tilbud fra Heden Maskinforretning 120.000 kr. 

2. Tilbud fra GMR  128.800 kr.  

3. Tilbud fra SG Maskiner  130.000 kr. 

Tilbud til kirkegården på kummer til jord og sten:  

1. 

AJ Entreprise dat. 2-5-2024 

Totalpris inkl. moms  kr. 84.373,00 

2. 

Abkjær Byg dat. 3-5-2024 

Totalpris inkl. moms  kr. 73.312,50 

Tilbud på trappe til kælder – Kirkegårdskontoret 

1. 

Abkjær Byg dat. 3-5-2024 

Totalpris inkl. moms  kr. 58.000,00 

2. 

Tilbud 2 er på vej og er med til mødet tirsdag 

Tilbud på gulvbelægning i de 2 præstekontorer samt entre 

1. 

Garant dat. 27-04-2024 (OBS – dette tilbud er gældende 1 md. fra denne dato) 

Totalpris inkl. moms  kr. 73.334,28 
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2. 

Høng Gulvservice A/S dat. 1-5-2024 

Totalpris inkl. moms  kr. 36.500,00 

Tilbud på bænk til blomsterhaven 

Abkjær Byg 

Totalpris inkl. moms  kr. 34.875,00 

 

Prioritering af ønskerne på ovennævnte blev således: 

1. løvsuger 
2. trappen i Kirkegårdskontoret 
3. bænk 

4. jordkasser/kummer 

 

Herefter godkendte Menighedsrådet Budget 2025. 

 

Gørlev-Bakkendrup Sognes Menighedsråd, CVR-nr. 48807011, Budget 2025, Bidrag 

budget afleveret d. 07-05-2024, 09:40 

 

5 Godkendelse af kvartalsregnskab – 1. kvartal  

 Første kvartal slutter på et resultat på 340.320,63 kr. – et pænt overskud, 
hvoraf fragår ca. 162.000 kr. overført fra sidste år.  

Men som iflg. Bent er første kvartal altid på den gode side i regnskabet. 

Herefter godkendte Menighedsrådet Kvartalsregnskabet – 1. kvartal.  

6 Tilbud på løvsuger 

 Punktet udgår, da det indgår pkt. 4 i forbindelse med behandling af Budget 

2025. 

7 Nyt fra Valgudvalget  
- herunder godkendelse af indlæg til orienteringsmødet den 14. maj 2024 kl. 19.00 

 Oplæg fra valgudvalget til orienteringsmødet den 14. maj 2024 er fremsendt 

med dagsordenen til hele Menighedsrådet. 

Der har været den pligtige annoncering både i Ugeavis samt på Kirkesiden. 

I det kommende Menighedsråd skal der være mindst 7 medlemmer. 

Drøftelse af positiv eller negativ deltagelse ved orienteringsmødet. Hvis positiv 
deltagelse er der måske det antal personer som er nødvendigt. Hvis vi måske 
kan frygte ved et lille fremmøde, skal der muligvis tænkes nye tanker om der i 

orienteringsmødet skal tilføres andre tiltag, f.eks. musik o.l. 

8 Drøftelse af visioner for den nye menighedsrådsperiode 

 En drøftelse i Menighedsrådet omkring visioner i den kommende 

menighedsrådsperiode. Følgende forslag blev fremlagt: 

- ny sognegård skal op og stå med initiativer til øgede aktiviteter 
- grupper vi ikke tidligere har gjort så meget ved skal tunes, f.eks. det 

område Elisabeth har 
- aktiviteter for juniorkonfirmander 

- aktiviteter for børn, hvor både forældre og bedsteforældre deltager 
- mere samarbejde mellem nabosognene, bl.a. så der ikke planlægges ens 

aktiviteter, eller aktiviteter på samme dato 

- øget information og oplysning om deltagelse i vores børnekor 
- eventuelt opbygning af et voksenkor 

- vi skal blive bedre til at kommunikere aktiviteterne ud 
- og generelt skal vi blive bedre til kommunikation  
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9 Orientering fra Byggeudvalget  

 Iflg. Bent har arkitekterne sendt ansøgning på myndighedsprojektet til 

Kommunen med forventning til, at en byggetilladelse kan modtages inden så 

længe. Og i næste uge afsætter Landinspektøren pælene til den ny sognegård. 

En byggetilladelse kan muligvis forventes medio juli. 

Den første faktura på opstartsprojektet og indsendelse af ansøgning m.m. fra 

arkitekt og ingeniør på 150.000 kr. er blevet sendt til betaling d.d. 

Omkring prisudviklingen på materialer oplyste Bent, at udgifterne til 
byggematerialerne er lidt faldende, hvilket er positivt. Dog er priserne endnu 

ikke nede på samme niveau, som før Coronaen. 

Byggeudvalget har på nuværende fundet 5 aktører til at give tilbud på 

byggeopgaven. 4 af disse er lokale og derudover skal er der også en udefra. 

Bent har d.d. ansøgt provstiet om frigivelse af 312.000 kr. af sognets 
indestående af driftsmidler. Når vi selv har pengene stående, kan vi placere 

beløbet indtil anvendelse til en noget højere rente. 

10 Deltagelse/tilmelding til konsultationsrunde  

den 18. juni 20224 kl. 15.30  

 Der skal deltage to fra sognet til mødet. Sidste år deltog Curt Hartvig-Clausen 

og Bent Peetz. De vil gerne deltage i år igen.  

Menighedsrådet godkendte de to deltagere. 

11 Meddelelser fra kasserer og kontaktperson 

 Kassereren orienterede om forløbet af reparationer og renovering af opgaverne i 

Præstegården. Håndværkerne er godt i gang og forløber planmæssigt. 

Øvrige emner er behandlet i forbindelse med budget 2025. 

12 Information 

 Curt oplyste, at sognet har modtaget en henvendelse fra Erhvervsrådet omkring 

opstilling af blomsterkumme ved indgangen til kirken på Kirkevangen. 

Vedligeholdelse af blomsterkummen foretages af Erhvervsrådet, altså arbejds- 

og økonomisk gratis for Kirken. 

Menighedsrådet var enige om at tage imod dette tilbud. 

Curt svarer på henvendelsen, at det vil vi gerne sige ja tak til. 

 

Liselotte fortalte om projektet i ”Få det nu fixet puljen” omkring lys på kirken, 

hvor hun har fået et tilbud fra JK på 17.045,00 kr. plus moms – 21.307,00 kr. 

Liselotte har bedt om et tilbud fra Næsby, det er endnu ikke modtaget. 

Forslaget afleveret til ”Få det nu fixet puljen”. Hun oplyser samtidig, at ved et 

nyt lysanlæg vil kunne blive en besvarelse på ca. 25% i forbrug. 

Ud over ovennævnte pulje er der også mulighed for at søge forskellige fonde. 

Herunder f.eks. Nordea Fonden som ser positivt på energibesparende projekter. 

13 Eventuelt herunder 

 Næste Menighedsrådsmøde - tirsdag den 4. juni 2024 

 

Underskrevet af:  

Curt Hartvig-Clausen, Jens Marqvard Christensen, Preben Pedersen, Bjørn W. Jacobsen, 

Gunhild Hansen, Mona Hansen, Bent Peetz, Liselotte Andreasen og Tina Charlotte Salling. 


